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A  marosvásárhelyi  piacigazgatóság  vezetőjének,  Vasile  Filimonnak  a  napokban  a  városban
kirobbant  kétnyelvű  piaci  terméktáblák  ügyében tanúsított  viselkedése  és  cselekedete  sérti  a
magyarokat, nem méltó a városhoz, ráadásul törvénytelen is, ezért a menesztését kérte az Erdélyi
Magyar Néppárt marosvásárhelyi szervezetének elnöke, Jakab István, aki szerint a helyi rendőrség
vezetője, Valentin Bretfelean is diszkriminálta a magyarokat,  ezért ellene feljelentést tettek az
Országos Diszkriminációellenes Tanácsnál.  Mindkét  intézmény a marosvásárhelyi  polgármesteri
hivatal alárendeltségébe tartozik.

Jakab István

Történt, hogy nemrég egy helyi magyar hölgy kétnyelvű árucímkéket (pl.: castraveți – uborka) adott
azoknak a termelőknek, akik ezt elfogadták. Mivel sokan igényelték, néhány nap múlva visszament
a November 7. lakónegyedbeli piacra, hogy adjon még táblákat, ekkor azonban azzal szembesült,
hogy a piacigazgató utasítására a korábban kiosztottakat is  betiltották.  Ráadásul  a helyszínen
megjelent a helyi rendőrség és 1500 lejes bírságot szabtak ki, illegális szórólapozás címen.

Jakab István személyesen jelen volt, amikor az eset történt. „A piacigazgató olyan, törvényesen
elfogadott  táblamintákat  mutatott,  amelyeket  sehol  az  ég  világon  nem  lehet  látni,  ehelyett
mindenki saját magának készít olyan árucímkét, amilyent tud. Az egységes, ingyen, ajándékban
osztogatott  táblák  kétnyelvűek,  senkit  nem  sértenek.  A  piacigazgatót  csak  a  magyar  nyelv
megjelenése sértette. Diszkriminációnak tartjuk Vasile Filimon eljárását és a menesztését kérjük. A
helyi  rendőrség  vezetőjét,  Valentin  Bretfeleant  feljelentjük  az  Országos  Diszkriminációellenes
Tanácsnál, mivel nem először minősíti feszültségkeltőnek a magyarok jogos követeléseit, ráadásul
most bírságot is kiszabtak a kétnyelvűség betartását kérő magánszemélyre”– mondta Jakab István,



aki felajánlotta a sértett hölgynek, hogy a Néppárt minden törvényes segítséget megad ahhoz,
hogy elérje a bírság semmissé nyilvánítását, ha pedig ez nem sikerül, akkor az alakulat átvállalja a
büntetést.

Autóbuszjáratok és megállók esete

„A városi és a megyei vezetés közötti konfliktus áldozatai azok az utasok, akik a környező falvakból
ingáznak” – jelentette ki az Erdélyi Magyar Néppárt marosvásárhelyi szervezetének elnöke, Jakab
István, utalva arra, hogy a Marosvásárhely közigazgatási területén található autóbusz-megállókat
nem használhatják azok a busztársaságok, amelyek a megyeszékhely és a környékbeli,  főként
magyarlakta falvak közötti járatokat működtetik. Legalábbis nem ingyen. Ezekre az útvonalakra a
megyei önkormányzat ír ki versenytárgyalást.
„Megengedhetetlen,  hogy  Marosvásárhelyen  ilyen  fejetlenség  okozzon  tömegtumultusokat
utcasarkokon, utcákon. Nem méltó ez a városhoz. Az EMNP felszólítja Marosvásárhely polgármesteri
hivatalát, hogy sürgősen rendezze a helyzetet, amely jelentős társadalmi elégedetlenségeket szül”–
fogalmazott Jakab István.

Ne az ablakok alatt dübörögjön a forgalom!

A  marosvásárhelyi  honosítási  iroda  vezetője  és  az  Erdélyi  Magyar  Néppárt  marosvásárhelyi
szervezetének elnöke a lakosság arculcsapásának nevezte a polgármesteri hivatalnak azt a tervét,
hogy az új Maros-hidat az ablakok alatt, némely lakrésztől alig húsz méterre építse meg.

Kirsch Attila

Kirsch Attila és Jakab István szerint a városháza illetékesei nem készítették elő megfelelőképpen
az ügyben rendezett nyilvános vita anyagát,  hiszen nem azt tárták az érdeklődők elé,  amit a
honlapon korábban közzétettek. „Tiszteljék a Kárpátok sétányán lakókat, a véleményüket vegyék
figyelembe. Találjanak olyan megoldást, amely a lakosoknak is megfelel, hiszen ez a beruházás
több évtizedig befolyásolja az emberek életét. A híd nemcsak üzleti kérdés. Sajnos nem érezzük
úgy, hogy lenne közös stratégia a megyei önkormányzattal a terelőutat illetőleg, hiszen előbb arról
volt szó, hogy Jedd és Nagyernye között építik meg, majd azt hallottuk, hogy a Segesvári utat
meghosszabbítják a Metroig, de egyik tervet sem kezdték el. Huszonhárom év alatt nem sikerült
megoldani a körgyűrű kérdését, most ne akarják ránk erőszakolni ezt a hidat”– mondta Kirsch Attila.
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